
tel.: 564 602 111, fax: 564 602 421, e-mail: posta@kr-vysocina.cz, internet: www.kr-vysocina.cz

IČ: 70890749, bankovní spojení: Sberbank CZ, a.s., č.ú.: 4050005000/6800

Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 6/2013 konaného dne 6. června 2013

Přítomni:

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Brož Ladislav

2. Kovanda Bohumil 8. Křivánek Roman

3. Hájek Otto 9. Ptáček Jaroslav

4. Máca Stanislav 10. Pátek Radek

5. Zahrádka Miroslav 11. Feldbabel Vít

6. Bičík Lukáš 12. Pech Miroslav (tajemník)

Nepřítomni (omluveni):

1. Jirků Ladislav (předseda) 2. Fabeš Roman

Hosté:

1. Fialová Jana (členka Rady Kraje Vysočina) 2. Ubr Kamil (OŠMS)

Program jednání:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

4. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2014;

5. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 

oborech;

6. Informace o vývoji potřeb trhu práce v kraji v roce 2013 a výhled na rok 2014 (HK, ÚP);

7. Změny ve školském rejstříku;

8. Diskuze a různé;

9. Závěr.

1. Zahájení jednání
Dagmar Nejedlá, místopředsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný.

2. Schválení programu a zápisu
Místopředsedkyně přednesla návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

4. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2014;

5. Informace o přípravě materiálu ke změnám v síti středních škol;
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6. Změny ve školském rejstříku;

7. Diskuze a různé;

8. Závěr.

Takto upravený návrh programu byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 30. 4. 2013 do 28. 5. 2013:

RK č. 15/2013
 Dodatky ke smlouvám na podporu Krajských center talentované mládeže
 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Střední škola stavební Třebíč
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na projekt Interkulturní vzdělávání dětí a dospělých
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na projekt EDU.ECO.NET
 Návrh na úpravu investičního plánu příspěvkových organizací zřizovaných Krajem Vysočina 

za odvětví školství na rok 2013
 Fond Vysočiny - Sportoviště 2013 - schválení navržených podpor
 Podpora pořádání sportovních mistrovství - návrh na provedení rozpočtového opatření na 

kapitole Školství, mládeže a sportu

RK č. 16/2013
 Projekt School and Firm Hand in Hand - příspěvek partnerům na realizaci projektu

RK č. 18/2013
 Udělení souhlasu s uzavřením darovací smlouvy pro Střední průmyslovou školu Jihlava
 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku
 Souhlas s uzavřením smluv - Střední škola stavební Třebíč
 Návrh na úpravu investičního plánu příspěvkových organizací zřizovaných Krajem Vysočina 

za odvětví školství na rok 2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - Úhrada 

částí nákladů spojených s účastí na mezinárodní soutěži v partnerském regionu
 Vyhodnocení účasti Kraje Vysočina na výstavě Mladý tvorca 2013 v Nitře - změna 

závazných ukazatelů příspěvkových organizací
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -

Příspěvek na účast studentů na Pražském studentském summitu 2013
 Stanovení platu ředitelům příspěvkových organizací na úseku školství
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 2013 dle 
schválených pravidel rady kraje

RK č. 19/2013
 Dar Nadačnímu fondu klubu olympioniků krajů: Královéhradeckého, Pardubického a 

Vysočina
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -

poskytnutí finančního daru reprezentantům kraje na Mistrovství světa ve zpracování textů 
na PC 2013

 Návrh na úpravu investičního plánu příspěvkových organizací zřizovaných Krajem Vysočina 
za odvětví školství na rok 2013
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4. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2014
Během jednání se dostavil člen výboru Roman Křivánek.

Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Tato pravidla navazují na Pravidla pro přijímací řízení 
v roce 2013 a vychází z Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Kraje 
Vysočina 2012. Smyslem je udržet rovnováhu mezi studijními a učebními obory. Doporučení 
zřizovatele je, aby jedno z kritérií s váhou alespoň 50 % pro maturitní obory M, K a denních 
nástaveb byly přijímací zkoušky. Další opatření je z hlediska ekonomického – pokud počet 
přihlášek u maturitních oborů klesne pod 40 a u učebních oborů pod 8, nemělo by to mít dopad na 
financování z regionálního školství. Každý rok je zřizovaným školám zaslán stanovený počet tříd 
pro následující rok. Dagmar Nejedlá doplnila, že údaj týkající se počtu přihlášek, není směrodatný. 
Kamil Ubr doplnil, že nyní lze odhadnout pokles v jednotlivých typech vzdělávání (počet dětí
s počtem přihlášek). Výstup je doporučení pro ředitele. V případě nízkého počtu žáku není 
zřizovatelem doporučeno otevření tříd, a to především z důvodu ekonomického. Miroslav Pech
řekl, že během měsíců únor a březen se provádí průzkum týkající se počtu přihlášek. Jedná se o 
reálný stav, kdy se do budoucna zkoumá, zda má smysl danou třídu otevřít. V pravidlech je 
zakomponováno doporučení ředitelům škol, aby v podmínkách pro přijímací řízení včas informovali 
rodiče, že v případě nízkého zájmu nebude třída otevřena. Vít Feldbabel vznesl dotaz, kdo bude 
provádět standardizované přijímací zkoušky. Kamil Ubr odpověděl, že v současné době není 
nasmlouvána žádná firma, která by tyto zkoušky prováděla. Jedná se o doporučení školám, aby 
standardizované přijímací zkoušky prováděly. Pokud školy na toto přistoupí, kraj jim finančně na 
konání standardizovaných přijímacích zkoušek přispěje. V současné době se jedná o doporučení 
pro víceletá gymnázia. Je zapotřebí projekt nechat rok fungovat. Prvotní informace by měla být, 
s jakými výsledky děti přijímat. Lukáš Bičík vznesl dotaz, zda došlo k posunu v problematice 
konání společných přijímacích zkoušek ve všech krajích. Jana Fialová odpověděla, že zatím žádné 
nové informace nejsou. Dne 24. 6. 2013 se bude konat jednání Asociace krajů, kde toto téma 
možná bude otevřeno. Otto Hájek vznesl dotaz, zda standardizované výstupy z 5. a 9. tříd lze 
využít pro přijímací řízení na střední školy. Dagmar Nejedlá odpověděla, že tyto výstupy zatím 
využít nelze. Miroslav Pech doplnil, že testy jsou ověřením fungování školních vzdělávacích 
programů a tudíž výstupy nelze použít. Kraje neuznání standardizovaných výstupů připomínkovaly. 
Kraje mohou doporučit konání stejných přijímacích zkoušek.

Usnesení 12/06/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
souhlasí
aby pravidla pro přijímací řízení do středních škol v roce 2014 zůstala v navržené podobě.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 2 se zdržel).

Usnesení 13/06/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
pravidla pro přijímací řízení do středních škol v roce 2014.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

Vít Feldbabel doplnil, že konkurenci z ostatních krajů by se dalo čelit tím, že by byla garantována 
kvalita školy a ředitel by nebyl tlačen k přijmutí všech studentů, ale jen těch kvalitních. 
Ladislav Brož souhlasil s názorem garance kvality školy. Kamil Ubr doplnil, že v současné době 
není smyslem doporučit řediteli, aby přijmul žáka s určitým procentem. Úkolem je standardizovat 
přijímací zkoušku na úrovni kraje. Nyní není k dispozici žádná zpětná vazba, jaké děti na dané 
školy nastoupí. Otto Hájek vznesl dotaz na postup získání výstupů. Kamil Ubr odpověděl, že 
v případě zadání výstupů v rámci kraje, kraj vyhlásí VŘ. Budou svoláni ředitelé zřizovaných škol, 
kteří budou s problematikou seznámeni. Pokud návrh rada kraje schválí, ředitelé na zhotovení 
výstupů obdrží finanční prostředky a následně si sama škola zadá vyhotovení přijímacích zkoušek. 
Dagmar Nejedlá doplnila, že by měly být jednotné podmínky pro všechny školy. Kamil Ubr dodal, 
že po roce bude známo, jaké děti byly přijaty a pro následující roky zřizovatel stanoví pevná 
kritéria. Pro letošní rok se bude jednat o pilotní projekt.
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5. Informace o přípravě matriálu ke změnám v síti středních škol
Během jednání se dostavil Jaroslav Ptáček.

Jana Fialová informovala, že dne 25. 6. 2013 bude materiál předložen na zasedání zastupitelstva 
kraje. Jedná se o finální materiál, který byl projednán na úrovni radnic, zastupitelů, ředitelů ZŠ, 
politických klubů. U COV pro technické obory Jihlava, Třebíč a Žďár nad Sázavou dojde ke 
sloučení k 1. 7. 2014. U Gymnázia Pacov je termín sloučení navržen k 1. 1. 2015. Gymnázium 
bude zřizovat město. Domov mládeže a Školní jídelna Jihlava budou sloučeni pod Střední školu 
Jihlava, a to od 1. 1. 2015. V případě, že u nástupnických škol nedošlo u ředitelů k domluvě, bude 
během podzimních měsíců vyhlášen konkurz na ředitele/ředitelku školy. Kde nedošlo k domluvě 
mezi řediteli a nelze z důvodu nepodání rezignace vyhlásit konkurz, bude nástupnická škola 
určena zřizovatelem. Lukáš Bičík vznesl dotaz na kritéria pro nástupnickou školu. Jana Fialová 
odpověděla, že se bude jednat o: velikost školy, probíhající projekty, minulost se slučováním. 
Většinou se bude jednat o školy, které v minulosti prošly slučováním. Členové výboru obdrželi 
materiál týkající se nástupnických škol. Miroslav Pech doplnil, že při jednání s řediteli škol došlo 
buď hned k dohodě na nástupnické škole. Při institutu splynutí by byl vypsán konkurz na ředitele. 
Kde ředitelé vyjádřili zájem o funkci ředitele nástupnické školy, byla jim dána možnost rezignace. 
Následně zřizovatel může vypsat konkurz na místo ředitele. U varianty, kdy nebyla podána 
rezignace, a nebyl vypsán konkurz, zůstala tato pravomoc na zřizovateli. Kamil Ubr upřesnil, že u 
většiny ředitelů došlo k domluvě. U dvou COV došlo mezi řediteli k domluvě, u dalších dvou COV 
jeden ředitel podal demisi a u jednoho COV musel zřizovatel určit nástupnickou organizaci 
s ředitelem. Jaroslav Ptáček vznesl dotaz, zda některé školy samy vyslovily zájem o sloučení. 
Jana Fialová odpověděla, že se dvě školy přihlásily do procesu sloučení, ale zatím sloučeny 
nebyly. Ladislav Brož vznesl dotaz, zda uvedené termíny jsou finální. Jana Fialová odpověděla, že 
v případě schválení materiálu zastupitelstvem kraje, tak ano. Termíny byly stanoveny na základě 
domluvy s řediteli zřizovaných škol. Kamil Ubr dodal, že jednotlivá rozhodnutí nejsou součástí 
materiálu.

Usnesení 14/06/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
koncept řešení dopadů demografického vývoje a podklady k navrhovaným opatřením včetně 
doplňujících informací.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

Usnesení 15/06/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
doporučuje
zastupitelstvu kraje přijmout navrhovaná opatření v síti středních škol k řešení dopadů 
demografického vývoje.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

6. Změny ve školském rejstříku
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál.
Základní škola a Praktická škola Moravské Budějovice – změna kapacity školského zařízení
Základní škola při dětské psychiatrické léčebně Velká Bíteš – nový název příspěvkové organizace 
od 1. 7. 2013 nebo později dnem vydání rozhodnutí
Soukromá vyšší odborná škola sociální, o.p.s. – změna nejvyššího povoleného počtu žáků v oboru

Usnesení 16/06/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
změny ve školském rejstříku.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).
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7. Diskuze a různé
Bohumil Kovanda upozornil, že navrhovaným sloučením Obchodní akademie Pelhřimov a 
Gymnázia Pacov bude zatíženo nové zastupitelstvo města. Kamil Ubr dodal, že s městem bude 
sepsána smlouva o smlouvě budoucí. Navrhovaný termín je z důvodu ekonomického. Budova 
bude převedena za symbolickou cenu.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 5. září 2013 od 15.00 hodin v sídle Krajského 
úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.

8. Závěr
Dagmar Nejedlá, místopředsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání.

PaedDr. Dagmar Nejedlá
místopředsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Ing. Miroslav Pech
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 7. června 2013.




